
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Rady školy pri Základnej škole Turany  konanej dňa 4. 4. 2023 

v priestoroch Základnej školy v Turanoch 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnený: Ing. Eva Piecková 

Program:  

1.   Otvorenie 

1. Prerokovanie výročnej správy rady školy 

2. Úprava štatútu rady školy 

3. Voľba podpredsedu rady školy 

4. Rôzne 

5. Záver 

 

1. Otvorenie  

Predseda rady školy otvoril zasadnutie a privítal prítomných členov. Osobitne privítal 

nových členov rady školy – Mgr. Martina Adamova – zvoleného za zástupcu 

zriaďovateľa, po ukončení člena Ing. Ivana Jesenského a p. Miriam Kapustovú – 

zvolenú za zástupcu nepedagogických zamestnancov, po ukončení člena p. Zuzany 

Volnovej.  

 

2. Prerokovanie výročnej správy rady školy 

Predseda uviedol, že materiál bol odoslaný spolu s pozvánkou elektronickou formou 

a vyzval prítomných, aby sa k prerokovanému bodu vyjadrili. Nikto z prítomných 

k materiálu nemal pripomienky a členovia zobrali výročnú správu rady školy na 

vedomie.  

 

3. Úprava štatútu RŠ 

Predseda RŠ predniesol návrh na doplnenie štatútu RŠ v čl. 6 odst. 11, o vetu: 

,,Pozvánka na zasadnutie rady školy bude zverejnená na webovom sídle Základnej školy 

v Turanoch“.  

Celý odst. 11 znie:  

,,Pozvánky na zasadnutie rady školy zabezpečuje predseda rady školy a zasiela ich 

v elektronickej verzii všetkým členom rady školy 7 dní pred termínom zasadnutia. 

Pozvánka na zasadnutie rady školy bude zverejnená na webovom sídle Základnej školy 

v Turanoch.“ 

 

4. Voľba podpredsedu rady školy 

Nakoľko podpredseda rady školy Ing. Jesenský sa vzdal funkcie člena rady školy , ostala 

funkcia podpredsedu rady školy neobsadená. Predseda vyzval členov, kto by mal 

záujem o funkciu podpredsedu rady školy. Navrhnutá bola  Mgr. Soňa Mišutová. Návrh 

bol jednohlasne schválený všetkými prítomnými členmi rady školy.  

 



5. Rôzne 

Prizvaný pán riaditeľ základnej školy Mgr. Anton Garaj oboznámil členov so súčasnou 

situáciou v škole.  Zároveň sa členovia dohodli,  že zasadnutie rady školy bude min. 4x 

do roka, v štatúte však naďalej ostáva, že rada školy sa schádza podľa potreby, najmenej 

2 krát za rok a na každé zasadnutie bude prizvaný aj riaditeľ základnej školy.  

Mgr. Klučiarovský navrhol, aby mala rada školy vypracovaný rámcový program 

a každý člen rady školy by mal vypracovať silné a slabé stránky základnej školy. P. 

Adamov konštatoval, že pri tvorbe rámcového programu je potrebné z niečo vychádzať, 

mať podklady od ZŠ. 

 Členovia rady školy konštatovali, že návrh správy výchovno-vzdelávacieho procesu by 

mal byť vyhotovený v predstihu, aby sa členovia mohli stretnúť a prísť z návrhmi ešte 

pred začiatkom školského roka.  

 Pán riaditeľ podal správu o situácií v základnej škole týkajúcu sa školského 

vzdelávacieho programu, materiálno-technických podmienok a personalistiky 

v základnej škole. Základná škola v Turanoch má stanovené ciele:  

1. V priebehu dvoch rokov zaviesť systém monitorovania dosiahnutých vyučovacích 

výsledkov prostredníctvom externých meraní. 

Testovanie 9, Komparo 4, Komparo 6, Komparo 8 

2. Uviesť do praxe systém inklúzie, s meraním zlepšenia výsledkov a kompetencií žiakov. 

Pomôcť žiakom so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami. Podporný tím 

už pracuje. V základnej školy pôsobí logopéd, špeciálny pedagóg a asistenti 

učiteľa (0,5 úväzok zo štátu, a 3 asistenti projektový). Inklúzia je z hľadiska 

personálu dobré nastavená.   

3. Vštepiť žiakom prvky patriotizmu k miestnemu regiónu prostredníctvom ŠkVP 

a záujmovej činnosti. 

Patriotizmus – návštevy múzea, exkurzie, SZPFB, turistický, 10 exkurzíí zo 

zameraním na vlastenectvo 

Spolu so slovenským zväzom protifašistických bojovníkov je pripravovaná 

dohoda, aby žiaci ZŠ zobrali patronát nad bunkrom, aby sa mohli realizovať 

aktivity žiakov aj mimo školy.  

4. Zvýšiť jazykovú úroveň žiakov prostredníctvom ŠkVP a medzinárodných projektov. 

Projekt ERAZMUS+ tento rok neúspešný. Je potrebné ho dopracovať a opäť 

podať na schválenie a tak nadviazať na predchádzajúce medzinárodné projekty. 

5. Dosiahnuť, aby talentovaní športovci získali umiestnenie do 4. miesta na celoslovenskej 

úrovni. 

Podporovať rozvoj pohybových zručností žiakov v školských a mimoškolských 

športových aktivitách. 

 

 

 Na zápise do prvého ročníka bolo 50 detí. Predškolákov z iných obcí bolo 6. Agitácia 

na zápis bola na internetovej stránke školy ako aj v MY Turčianske noviny.  

 Materiálno-technické zabezpečenie  – Projekt na telocvičnu – v roku 2022 prišla 

dotácia na riešenie havarijných situácií vo výške 290.424,- €, v tomto roku príprava 

projektu na rekonštrukciu strechy telocvične – zateplenie.  

 Pravidelné monitorovanie úrovne vzdelávania 



 – testovanie deviatakov – v tomto roku bolo veľmi náročné. Náročnosť testových 

otázok potvrdil aj p. Sasko. Výsledky tohtoročného testovania ešte nie sú 

k dispozícií. Predseda položil otázku či sa Hejného metóda vyúčby matematiky  

osvedčila a či sa odzrkadlila v testovaní. Terajší žiaci 7, 8 a 9 ročníka sa s ,,Hejného 

metódou ešte nestretli. Vyúčovanie matematiky touto metódou prebieha len v 5. a 6. 

ročníku. V budúcnosti však plánujú preškoliť aj pedagógov z prvého stupňa, aby sa 

vyučovanie matematiky touto metódou rozširovala.  

 Testovaní budú aj piataci napriek tomu, že testovanie piatakov zrušili. 

 Energie –  základná škola mala povinnosť zazmluvniť dodávky plynu a el. energie 

do konca roka. Výška zazmluvnených dodávok za rok predstavuje 172.000 €, čo je 

5-6 násobne vyššie ako doposiaľ.  

 Členovia rady školy odporúčajú zvýšiť nájom telocvične. Súčasných je 20 € na 

hodinu nepokrýva reálne hodinové náklady na energie, svietenie. 

 Problematika základných umeleckých škôl je zatiaľ vyriešená. Elokované pracovisko 

ZUŠ Vrútky v ZŠ Turany bolo zrušené. Deti, ktoré navštevujú ZUŠ Vrútky 

dochádzajú do Vrútok.  

 V rámci spoznávania histórie každé dva roky sa robí exkurzia do koncentračného 

tábora v Osvienčime. V tomto roku sa plánuje v máji so žiakmi ôsmeho a deviateho 

ročníka.   

 Pán riaditeľ upozornil na problém stromov - borovice vedľa telocvične. Padajú 

konáre a v rámci bezpečnosti by bolo potrebné ich opíliť. Predseda prisľúbil pomoc, 

treba vyžiadať súhlas mesta.  

 Informácie zo zastupiteľstva ohľadom prevencie. Potrebné sú opatrenia (prednášky, 

záujmové vzdelávanie a tím pre evalváciu), pozvať pracovníkov polície so špeciálne 

vycvičeným psom na vyhľadávanie nebezpečných návykových látok. V škole deti 

vypisovali dotazník ohľadom šikany a drog.  

 Druhý cudzí jazyk na druhom stupni. P. Štetková prieskumom zistila, že len niektoré 

gymnáziá majú povinný druhý jazyk, je namieste  zvážiť možnosť náhrady za druhý 

cudzí jazyk za iný predmet. Ak si žiak zvolí druhý cudzí jazyk musí ho mať dva krát 

do týždňa až do deviatej triedy. P. riaditeľ musí dať možnosť deťom v siedmej triede 

zvoliť si cudzí jazyk. P. riaditeľ vystúpi pred kolegov s možnosťou, aby bol v ponuke 

aj iný predmet ako druhý cudzí jazyk. Posilnenie nielen matematiku a slovenský 

jazyk, ale aj iné predmety.  Dá deťom možnosť zvoliť si. Na cudzie jazyky má škola 

personálne obsadenie. Oslovia s a aj rodičia prostredníctvom rodičovského 

združenia k riešeniu tejto problematiky. 

 Telesná výchova a športové aktivity. Na prvom stupni sú už teraz tri hodiny telesnej 

výchovy. Športové triedy majú 5 hodín do týždňa.  

Najbližšie zasadnutie rady školy je naplánované v prvej polovici augusta. Zasadnutia do 

budúcnosti plánovať na utorok, 16. 30 hod.  

 

V Turanoch, 4. 4. 2023 

Zapísala: Bačeová          Roman Maťko 

        Predseda Rady školy 


